
Kåre har gjort karriere i et av 
verdens største selskaper. Nå er 
han hjemme for å bidra i Odda

REISTE FRA FAMILIEN: Ingeniøren og økonomen Kåre Knutsen jobbet i mange år for et av 
verdens største selskaper i Belgia og Sveits Nå er han tilbake i hjembyen Odda med over 25 
års erfaring innen europeisk forretningsutvikling. Foto: Eivind Dahle Sjåstad. 
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Kåre Knutsen (56) har sendt hemmelige kryptomeldinger fra 
NATOs hovedkontor i Brussel og jobbet for det multinasjonale 
gigantkonsernet Procter & Gamble. Hva fikk oddingen til å reise fra 
kona i Belgia og datteren i Sveits for å komme hjem?

– Se her. Jeg lovet å vise det til deg, men jeg tror ikke vi skal ha dette bildet på trykk i
avisen, ler Knutsen og viser fram mobiltelefonen sin.

En ulastelig antrukket Kåre Knutsen framstår som en nøktern og ryddig skikkelse 
der han sitter i kontorstolen sin inne i «brakkelandsbyen» nordvest for sinkverket 
Boliden.

Men som Liverpool-fan kan han også tillate seg å skeie ut av og til.

På bildet han viser fram får vi se Knutsen sammen med kompisen Øystein Sæterdal 
ikledd drakten til Merseyside-laget før seieren mot Tottenham i Champions 
League-�nalen i 2019.

Gode minner, som han selv beskriver det.

FANS: Kåre Knutsen er med i Liverbirds 
Ullensvang. Her sammen med barndomsvenn 
Øystein Sæterdal før Champions League �nale 
2019, en kamp der Liverpool ble mestre etter å ha 
slått Tottenham. Foto: Privat

mailto:eivind@hardanger-folkeblad.no


Fra kontoret sitt i brakkeriggen forteller økonomen og ingeniøren om livet sitt, 
jobbene sine i Belgia og Sveits og om datteren Elinor Knutsen og kona Anne Wattier 
som han er svært stolt av.

Et langt liv i utlandet har gradvis slipt vekk oddadialekten og skapt en form for 
fransk aksent med engelsk vri. Hvorfor kom han tilbake til industristaden og Boliden 
�ere tiår etter at han gikk ut portene på Eitrheimsneset etter sommerjobben?

Oppveksten i Odda var preget av både musikk og fotball. Faktisk er han NM-vinner 
med skolekorpset i Odda, og det var nettopp de mange turene med fotballaget og 
korpset som ga mersmak til reisingen.

Eventyrlysten meldte seg tidlig.

HOS NATO: Kåre Knutsen 
tjenestegjorde i militæret ved 
NATO sitt hovedkvarter i 
Brussel og hadde kontor i 
�øyen mot venstre. Foto: Privat

Fra den trygge oppveksten i Krenken og Eidesåsen gikk ferden ut i verden etter 
militæret. Ved Supreme Headquarters Allied Powers Europe (SHAPE), den militære 
delen av NATO sitt hovedkontor i Mons/Bergen i Belgia, var han stasjonert på et 
eget kontor og sendte blant annet hemmelige norske kryptomeldinger under den 
kalde krigen.

Ved siden av maskinen lå en hammer. Den skulle brukes til å knuse hele maskinen 
dersom det ble nødvendig.

– Jeg bodde i en brakke sammen med en rekke tyrkere. I dette miljøet måtte jeg
snakke engelsk, så det er en grunn til at dialekten min har forsvunnet litt. Jeg bodde
sentralt i Europa i mange år og reiste rundt på hele kontinentet. Det ga mersmak,
forklarer han.



KRYPTOMASKIN: Slik ser en 
kryptomaskin ut, lik den Kåre 
opererte under 
militærtjenesten.

I MILITÆRET: Kåre Knutsen var ferdig i militæret i 1986. her står han foran NATO sin militære 
hovedkvarter (SHAPE) i Belgia. Foto: Privat



En måned før hjemreisen møtte han sin nåværende kone, belgiske Anne som er
journalist. Knutsen valgte likevel å reise hjem for å studere på Bergen ingeniørskole,
mens Anne ble igjen i Belgia. Han returnerte imidlertid til Brüssel og fullførte studier
i både Belgia og Sveits, før ferden gikk videre til gigantkonsernet Procter & Gamble.
Dette er en av verdens største bedrifter som produserer og markedsfører alt fra
parfyme og Pampers-bleier, og oppvaskmiddel og Duracell-batterier. Knutsen
jobbet fra det belgiske hovedkvarteret i Brussel.

– På den tiden var det stort fokus på �nans og strategi, men også produktutvikling
og IT-systemer, forteller han.

En måned før hjemreisen møtte han sin nåværende kone, belgiske Anne som er
journalist. Knutsen valgte likevel å reise hjem for å studere på Bergen ingeniørskole,
mens Anne ble igjen i Belgia. Han returnerte imidlertid til Brüssel og fullførte studier
i både Belgia og Sveits, før ferden gikk videre til gigantkonsernet Procter & Gamble.
Dette er en av verdens største bedrifter som produserer og markedsfører alt fra
parfyme og Pampers-bleier, og oppvaskmiddel og Duracell-batterier. Knutsen
jobbet fra det belgiske hovedkvarteret i Brussel.

– På den tiden var det stort fokus på �nans og strategi, men også produktutvikling
og IT-systemer, forteller han.

PÅ KONTORET: Slik så det ut på kontoret til Kåre da han jobbet i Brüssel på 90-tallet. 
Foto: Privat



Kåre og Anne giftet seg i 1990. Bryllupet sto i Belgia og da de tilreisende fra Norge
dukket opp i hardangerbunad, ble det hele plukket opp av lokalavisen og
bryllupsbildet ble formidlet ut til belgiske lesere som en kuriositet.

BRYLLUP: Da Kåre Knutsen og Anne Wattier giftet seg 1. august 1990 ble det oppslag i 
lokalavisa i Mons i Belgia. Foto: Faksimile

HARDANGERBUNAD: På 
bryllupsbilde foran 
rådhuset i Mons i Belgia 
var det hardangerbunad 
som gjaldt for gjestene 
til Anne Wattier og Kåre 
Knutsen. Fra venstre: 
Elin Knutsen, Tone 
Knutsen, Anne og Kåre, 
Torbjørg Reinsnos 
Knutsen og Evy Utne 
Knutsen. Foto: Privat



Tilværelsen i utlandet gjorde også sitt til at Elinor, datteren til Knutsen måtte søke 
om få beholde sitt norske statsborgerskap. Hun fortsetter nå sine 
universitetsstudier i Sveits.

– Vi har hele tiden prøvd å holde tilknytningen til Norge. Det har blitt mange besøk 
til familien i Odda, Bergen og i Nord-Norge og min kone og datter �kk tre�e 
dronning Sonja da hun var på o�sielt besøk i Belgia forteller han, og legger til at 
både kona og datteren er blitt svært glad i Norge.

I 1999 bestemte Procter & Gamble seg for å �ytte 1000 ansatte fra hele Europa til 
Sveits. Knutsen ble med på �yttelasset og �kk en ny rolle i konsernet innen e-
commerce, digitalisering og økonomi. Her ble han værende til 2013.

– Da hadde jeg lyst å gjøre noe annet. En periode var jeg på reis hele uka, fortelle 
han om epoken i Sveits der han bodde et stykke utenfor sentrum av Genève like 
under en bratt fjellside, nesten litt som hjemme i Eidesåsen.

I SVEITS: Like nedenfor fjellsiden utenfor byen Genève i Sveits, nesten slik bebyggelsen er i
Eidesåsen i Odda, bodde Kåre Knutsen mens han jobbet for Procter & Gamble. Foto: Privat



DELTOK I MARKEDSFØRING: Kåre Knutsen var �ere ganger avbildet i ulike 
markedsføringsprosjekter. Her reklamerer han for universitetet i Brussel i et engelsk 
magasin for alle utenlandske studenter. Foto: Faksimile

Gjennom kontaktene sine og spesielt Rune Hatletvedt, en bergenser og god venn fra 
tiden i NATO i Belgia, ble han koblet opp til innovasjonsarbeidet på Vestlandet og ble 
en del av infund.no og oppsteg.no. Mye av arbeidet var knyttet til det grønne skiftet 
og oppgavene bestod blant annet i å hjelpe bedrifter med å strukturere prosjekter 
og søke o�entlige tilskudd fra blant annet Innovasjon Norge og Enova.



Plutselig dukket Boliden Odda AS opp, hjørnesteinsbedriften fra hjemstedet 
der han også hadde hatt sommerjobb.

– Med min internasjonale erfaring og arbeid med økonomi og IT-systemer så ble de
fort dialog mellom oss. De hadde behov for ekspertise og den hadde jeg innen Cost
management. Jeg begynte å jobbe med prosjektet sommeren 2020, forteller han.

Dermed ble han en del av Green Zink Odda 4.0, eller GZO-prosjektet som det også 
blir omtalt som.

På denne tiden var det kjent i lokalsamfunnet at sinkverket jobbet med en form for 
utvidelse, men kortene ble holdt tett til brystet både av den norske og svenske 
ledelsen.

Gjennom en omfattende forstudie ble detaljerte planer lagt. Sentralt i arbeidet var 
utarbeidelsen av kostnadsanalyser. Sommeren 2021 sprakk omsider nyheten. 
Prosjektet skulle igangsettes.

Bedriften skulle øke produksjonen fra 200.000 tonn sink i året til 350.000 tonn, 
gjennomføre en storstilt automatisering og digitalisering og tidvis skulle 1000 
arbeidere jobbe med utvidelsen som også skulle gjøre produksjonen grønnere.



PÅ BRAKKA: Kåre Knutsen utenfor den provisoriske brakkelandsbyen som huser store deler 
av GZO-prosjektet til Boliden. Foto: Eivind Dahle Sjåstad



– Hva var det som gjorde at denne jobben fristet?

– Grunnen til at jeg kom tilbake er fordi jeg er interessert i alt som har medinnovasjon og det grønne skiftet å gjøre. Det å komme tilbake til Vestlandet varkjekt. Da jeg fant ut at Boliden hadde et så stort og grønt prosjekt ble jeg fascinert.Jeg ville tilbake å bidra til oddasamfunnet og min tidligere arbeidsplass, forklarerhan.

– Boliden-prosjektet har ikke fått så stor oppmerksomhet nasjonalt i Norge, men er jo et
av de største investeringsprosjektene i norsk industri. Hvordan vil du beskrive prosjektet
med utgangspunkt i dine internasjonale erfaringer?

– Det er klart at mye av det grønne skiftet og innovasjonen på dette feltet skjer i Asia
og i USA. Men det er også viktig at Europa blir ledende på �ere områder. Med den
investeringer som gjøres her så er vi faktisk ledende i arbeidet med å få et lavere
C02-avtrykk på den sinken vi produserer. Det å kunne automatisere produksjonen i
større grad er også et stort steg. I den sammenhengen er det viktig at vi også får en
slik investering i Europa, sier han.

NORGESVENN: Datteren til Kåre, Elinor Knutsen, har �ere ganger vært i Norge. Her er hun
avbildet da hun var ferdig på videregående skole i Belgia. Foto: Knutsen, Kåre



Kåre Knutsen er etter hvert blitt vant til et noe utradisjonelt familieliv. Da han først
begynte å jobbe i Sveits, ble familien splittet i tre år. Det er de også nå under jobben
i Odda.

Knutsen har imidlertid også familie i Norge. Blant annet bor hans mor Torbjørg i
Odda, den ene søsteren Elin som leder kantina på Boliden, mens den ene broren
Jan har hatt hele sin karriere på Boliden.

Han har også ytterlige en bror Reidar i Bergen og søster Tone i Sognefjorden.

– Det har vært lange avstander, så det er hyggelig å være tilbake hos familien
sier han.

I tillegg er han svært fornøyd med jobben.

– Å jobbe med dette prosjektet og samtidig bidra til �ere arbeidsplasser i
kommunen er inspirerende. Å jobbe i Norge med familien splittet er ikke enkelt,
men det er motiverende å jobbe med noe man har troen på, sier han.

LANG ERFARING: Kåre Knutsen har over 25 års internasjonal erfaring innen europeisk 
forretningsutvikling. Foto: Eivind Dahle Sjåstad




